
 

Referat af møde i 

 

Studienævn for cand.merc og cand.merc.aud 

Tirsdag d. 17. maj 2022 

Klokken 12.00 – 16.00 
Gæstecaféen, SDU Kolding 

 

Til stede:  
Ingo Winkler, Marianne Storgaard, Yingkui Yang, Andreas Rasmussen, Giuseppe Coppola, Elena Cipcea 

Til stede under punkt 4 – 11:   
Niklas Woermann 

Administration til stede under hele mødet: 
Caroline Grossmann (referent) 

Administration til stede under punkt 2 – 3: 
Julie Udbye Nielsen, Brian Kjær Jepsen, Selma Brackovic, Louise Folkestad 

 

1. Godkendelse af referat 
Ordinært møde d. 25. april 2022 
Godkendt uden bemærkninger. 
 
2. Praksis og principper (lukket punkt) 
Intet at behandle 
 
3. Behandling af ansøgninger vedr. dispensation og merit (lukket punkt)  
- 

4. Orientering fra studienævnets medlemmer 
Studienævnet fik forelagt en oversigt over de Cand Merc profiler, vi for øjeblikket har. 
Nye profiler: SDU har søgt om profil i Slagelse. Der er givet afslag for 2. gang, denne gang med den 
begrundelse at uddannelsen retter sig mod store virksomheder, hvilket ikke er relevant i Slagelse, hvor der 
primært er små og mellemstore virksomheder. Fakultetet vil kere afgørelsen. 
Tanken er at den eksisterende HRM-profil også skal flyttes til Slagelse. 

Management of Technology: Ny uddannelse der er godkendt under SAMF. Det vides endnu ikke hvilket 
studienævn, den skal høre under. 
 
5. Orientering fra studieleder 
Dimissioner er ved at være på plads. Der er overvejelser omkring hvordan vi kan inddrage de studerende 
mere i planlægningen. Der udstedes ikke længere fysiske beviser (siden 2018). Der arbejdes på en løsning, 
så de deltagende studerende kaldes op ved navn. Studenterrepræsentanterne i studienævnet 
understregede at en formel/højtidelig ceremoni er vigtig for de studerende. 
 
Nyt projekt: Talent X: Projekt som er et samarbejde med Odense Kommune, hvor man vil gøre en indsats 
for at matche de studerende med praktiksteder. Det er tanken, at det skal køre i alle campusbyer. 
 



 

 
6. 5-punktsplan 
Under den pædagogiske ramme fra fakultetet er der identificeret handleplaner vedrørende studieintensitet 
og beskæftigelse. 

Fra 1. september indføres: 
Studyguides: Værktøj i Itslearning. Pædagogisk tiltag, så studieaktiviteter blæses op og er tydelige – en 
plan/kalender, hvor man kan se om der er tale om aktiviteter, der er initieret af studerende, om det er 
individuelle aktiviteter eller klasseaktiviteter.  

Studiegrupper: De studerende bliver inddelt i obligatoriske studiegrupper fra studiestart. Man bestemmer 
selv i hvor stor udstrækning man vil bruge gruppen. 

Innovative undervisnings- og læringsformer: Det er en løbende og knap så formaliseret proces, hvor man 
skal forsøge at implementere nye tiltag i undervisningen. 

7. Nøgletal 
Studienævnet fik forelagt tal om frafald og beskæftigelsesgrad. 

I forhold til frafald er tallene ikke gode nok. 

Der er lavet opgørelser over, hvorfor de studerende falder fra: 
Flere meldes ud pga. opbrugte forsøg/overskredet tidsgrænse. Andre årsager angives som fx valg af ny 
uddannelse, personlige årsager og andet. Studienævnsmedlemmer har drøftet forskellige årsager til, at 
studerende falder fra, hjulpet af information fra de studerende i nævnet. 

Det er vanskeligt at identificere præcis hvad årsagerne er og hvor der skal sættes ind. 
SDU Business School har en undersøgelse i gang omkring brand og loyalitet. Måske denne kan give et 
indblik. Studienævnet ønsker at se resultaterne af denne undersøgelse. 

Ledighed: Tallene ligger indenfor grønne og gule grænseværdier. Ikke i Esbjerg. Årsagen kan måske være at 
en af de primære profiler ligger indenfor Event & Turisme, som er et område, der har været særligt 
udfordret pga. Covid-19. 
 
8. Undervisningspris 
Studienævnet og studieleder er blevet bedt om at indstille en underviser til: 
Det Samfundsvidenskabelige Fakultets Undervisningspris (hovedpris)  
Specialpris for udvikling af innovative undervisningsformer  
Specialpris for inddragelse af praksis og samarbejde  

De studerende samt ansatte har kunne nominere. Der er kommet ganske få forslag ind og kun vedrørende 
undervisere i Odense. Mailen er tilsyneladende ikke sendt til studerende i Kolding og muligvis heller ikke 
Esbjerg. Mailen til de studerende er sendt igennem en kanal i Itslearning som, i følge 
studerendemedlemmerne, ganske få studerende bruger aktivt. 

Grundet de få tilbagemeldinger, begrænset information for vurdering samt manglende inddragelse af alle 
campusbyer, valgte studienævnet at afstå fra at nominere nogen. Studieleder går videre med sagen. 
 
9. Eksamen og undervisning 
9.1 Læseplan Cand Merc Odense. 
Studienævnet havde ingen bemærkninger. 
 
 
 



 

 
 
10. Meddelelser 
10.1 Revideret referat møde i studienævn for MEME 10. maj 2022 
10.2 Dagsorden for møde i studienævn for Jura 3. maj 2022 
10.3 Referat af møde i studienævn for Jura 5.april 2022 
10.4 Referat af møde i studienævn for HA 18.marts 2022 
10.5 Dagsorden for møde i studienævn for HA 22.april 2022 
10.6 Indkaldelse til møde i studienævn for SNSJSE 26. april 2022  
10.7 Dagsorden for møde i studienævn for MEME 19. april 2022 
10.8 Referat af møde i studienævn for Jura 8.marts 2022 
 
11. Eventuelt 
Intet at behandle 

 
 
 
Ingo Winkler   Caroline Grossmann 
Studienævnsformand   Academic Support 


